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При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру,
которая соответствует номеру правильного ответа, или число, слово,
последовательность букв (слов) или цифр. Ответ следует записывать без
пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене
распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ
в полной форме, например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ
запишите в виде сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную
последовательность букв левого столбца. Некоторые данные правого столбца
могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще. Например:
А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы
к заданиям с развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения
заданий с кратким ответом и сможет оценить загруженные ответы к заданиям с
развернутым ответом. Выставленные учителем баллы отобразятся в вашей
статистике.

1. Уста но ви те со от вет ствие между ре пли ка ми-сти му ла ми и от вет ны ми ре -
пли ка ми. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
 

РЕ ПЛИ КИ-СТИ МУ ЛЫ  ОТ ВЕТ НЫЕ РЕ ПЛИ КИ

1  — Peter is always late for everything. I find it irritating.
2  — Isn't mountain climbing dangerous?
3  — Where's that deafening noise coming from?
4  — If only he weren't so hot-tempered.

 

A  — Oh, nothing much.
B  — Rather.
C  — Indeed!
D  — So do I.
E  — I have no idea.

1) 1A2E3B4D 2) 1C2A3E4B 3) 1B2D3C4A 4) 1D2B3E4C

2. Рас по ло жи те ре пли ки так, чтобы по лу чил ся связ ный диа лог. Вы бе ри те
один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
 

A.  No need to worry about that either. The advantage of living and working in a
foreign country is that you learn the language quickly.

B.  True, but the trouble with that is more pressure and stress. A big disadvantage
of the position I’ve been offered is that I’ll have too much to do.

C.  I suppose so... Another problem with this job offer is that I’ll need to improve
my French  — and fast!

D.  No wonder! One good thing about it is the higher salary. It’s basically a
promotion.

E.  Come on, one of the best things about you is how you respond to a challenge.
F.  You know, I’m seriously thinking of taking this job in Paris.

1) EDACBF 2) EFCDAB 3) FDBECA 4) FCADEB

According (1) ... a recent survey, (2) ... British are poor savers in comparison (3) ...
other nations in Europe. They may start out with good intentions but many people end
up putting aside only 5.5 percent of their income (4) ... 'a rainy day'. It is believed that
only 13 percent of people currently in employment in the UK are saving towards their
retirement. One of the reasons (5) ... this is that they spend around 16 percent of
everything they earn (6) ... luxuries such as holidays and other forms of entertainment.
As (7) ... result, financial problems and personal debt have increased sharply. Owning a
home is a good investment by many British people. However, house prices are now so
high that they are simply unaffordable for many young people starting out. At (8) ...
other end of the scale, over 800,000 households now own a second home abroad.

3. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (1).

1) to 2) for 3) with 4) of

4. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (2).

1) a 2) - 3) an 4) the
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5. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (3).

1) from 2) for 3) of 4) with

6. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (4).

1) to 2) on 3) of 4) for

7. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (5).

1) for 2) to 3) with 4) in

8. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (6).

1) with 2) on 3) to 4) in

9. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (7).

1) a 2) an 3) the 4) -

10. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (8).

1) a 2) an 3) the 4) -

Before I went for my interview for the job with Cramer and Blake Services,
I (1) ... to a few people and found out some information about the company. This
strategy worked very effectively as it gave the impression that I was keen and
responsible and I (2) ... the job on the spot. I was absolutely delighted at first, but soon
I discovered that my new boss, Tom, worked very hard, spending all his time in the
office. He expected the same level of commitment from his employees. He said each
time, "If you (3) ... overtime, you will let the team down." I (4) ... up with the situation
for a couple of months without complaining, before finally I had to confront Tom. I
wasn't prepared to work so hard for such a low salary. Tom said that I had great
potential and (5) ... to the top if I made an effort. However, he totally refused to reduce
my workload and so in the end I decided to hand in my resignation. Just a week later I
got another job. Now I (6) ... twice as much as my old boss, and my job is twice as
interesting. I (7) ... to the top yet, but I am well on the way!

11. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За -
пол ни те про пуск (1).

1) have been talking 2) have talked 3) talked 4) was talked

12. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (4).

1) was putting 2) have put 3) had put 4) was put

13. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (6).

1) will be earned 2) am earned 3) earned 4) am earning

14. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та.
За пол ни те про пуск (7).

1) didn't get 2) haven't got 3) am not getting 4) won't get
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1. Stacey
I had lessons in Hindi at a local language school. Unfortunately the only class

available at my level was late in the evening. So after a long day at school, and then all
the written homework we have to do, I didn't have a lot of energy left for language
learning. Also, some of my classmates were much older than me and I didn't really get
to know them. But that didn't matter because whenever we did group activities, which
I'd never done before, but took to straight away, I made sure I was with the younger
ones. I was having lessons every evening and that was costing my parents quite a lot,
but we'd booked to go to India later that year so there was no time to lose.

2. Chloe
I really want to learn Polish so I bought a course of language lessons as an MP3 to

play on my iPod. That meant I could work on it anywhere I went, particularly at those
times when you've got nothing to do, like standing at the bus stop. Once I was
concentrating so hard on getting a grammar point right that I completely forgot I was
on the bus and I started repeating restaurant phrases aloud. I felt a bit uncomfortable
when I noticed everyone looking at me, so I didn't do that again. Actually, one problem
with learning on my own was not knowing when I was saying words properly and
when I wasn't. Overall, though, it was a useful course and I think it was good value for
money.

3. Amy
I used the Internet to improve my Spanish. It cost nothing, of course, and although

at first I didn't know quite where to look, in the end I came across some great websites
where I could practise reading and listening and do grammar exercises. At the same
time, I was joining social networking sites and getting in touch with Spanish-speaking
teenagers from various parts of the world. I also tried online chat in Spanish, but I
couldn't keep up with people. All the time I was thinking about my grammar and it was
taking me so long to reply to each sentence after I'd read it that I didn't think it was fair
on them, so I gave up. I'll try again sometime, though.

4. Laura
I was living with an English-speaking family and the idea was that I'd pick up a lot

of language by being there with them, but it just wasn't happening. Everyone watched
television all the time and rarely spoke to me. After a week I left and moved in with a
couple who had young children, and that was better. They were all very friendly and I
could chat with them anytime, really. When I got things wrong they would often correct
me and I think that helped me improve my speaking a lot. I would also have liked to be
nearer the city centre, because the house was so far out of town that I couldn't get to the
kinds of places where other teenagers went in the evenings.

15. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве -
ча ю ще го на во прос.
 

Which person thought her chosen form of study was reasonably priced?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

16. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве -
ча ю ще го на во прос.
 

Which person felt rather tired when she was studying?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

17. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве -
ча ю ще го на во прос.
 

Which person believes that she learned from her language mistakes?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

18. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве -
ча ю ще го на во прос.
 

Which person missed going out with people of her own age?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

19. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб -
ках.
 

There's orange or tomato juice  — you can have (любой).
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20. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб -
ках.
 

The two candidates applied for the post, but (ни один) of them had the necessary
qualifications.

21. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб -
ках.
 

Susan will probably (ис пы ты вать) pride in wearing school uniform.

The Ryder Cup is a famous golf tournament and it is now (1) ... of the biggest
events in sport. Tickets regularly sell out within hours after going on sale. (2) ... makes
it different from other golf tournaments is that it involves teams rather (3) ...
individuals, with Europe competing against the USA. (4) ... is no prize money, but
emotions run high. The players enjoy experiencing again the original feelings that
made them take up the sport in the first place.

22. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (1) толь ко одним сло вом, под хо дя -
щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

23. Про чи тай те текст. За пол ни те про пуск (3) толь ко одним сло вом, под хо дя -
щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

Kabuki is a traditional Japanese performing art that involves the telling of a story
through song and dance. It was created in the early 1600s by a female dancer who
performed in (1) ... ceremonies and (2) ... gained popularity with Japan's lower social
classes. The performers wear colourful costumes and thick makeup and sing and dance
to the accompaniment of a (3) ... of instruments. It's a truly (4) ... cultural experience!

24. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен -
ных. B ответ за пи ши те слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло -
же нии. Пом ни те, что каж дое слово может быть ис поль зо ва но толь ко один раз и
что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те про пуск (2).
 

VARY FORGET, QUICK, RELIGION

1.  TV documentary maker and environmental Campaigner Sir David
Attenborough has perhaps done it

2.  more rather than any other British person to educate the public about the natural
world. Fascinated

3.  by animals since its childhood, he did a degree in Natural Sciences at
Cambridge University, and

4.  a few years quite later became a trainee producer at the BBC. In the 1950s, he
was one of the

5.  first people to film animals in their own habitats for television, and far quickly
got a lot of positive

6.  attention because of the quality of his programmes. To being reward
Attenborough for his excellence,

7.  the BBC offered him a job such as the head of one of its TV channels, but he
wasn’t interested.

8.  In 1972, he returned to programme-making, and travelled the world as well his
projects became

9.  even more ambitious. A number of newly discovered both plant, insect and bird
species have been

10.  named in his own honour. He’s thought to be one of the most well-travelled
people on the planet.

25. Про чи тай те текст. Из стро ки (1) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

26. Про чи тай те текст. Из стро ки (2) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

27. Про чи тай те текст. Из стро ки (3) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

28. Про чи тай те текст. Из стро ки (4) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

29. Про чи тай те текст. Из стро ки (5) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

30. Про чи тай те текст. Из стро ки (6) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

31. Про чи тай те текст. Из стро ки (7) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.
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32. Про чи тай те текст. Из стро ки (8) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

33. Про чи тай те текст. Из стро ки (9) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

34. Про чи тай те текст. Из стро ки (10) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

1.  She described the whole play to us ... detail.
2.  Both my sons are crazy ... old motorbikes.
3.  The restaurant prides itself ... having the best pizza in town.
4.  There are so ... lemons in the fridge that I can't make lemonade.
5.  ... Susan use to be slim when she was at university?
6.  Bob Dylan ... original name was Robert Zimmerman won the Nobel Prize in

Literature in 2016.
35. Про чи тай те пред ло же ние (1). За пол ни те про пуск ОДНИМ сло вом, под хо -

дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

36. Про чи тай те пред ло же ние (2). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.

37. Про чи тай те пред ло же ние (3). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.

38. Про чи тай те пред ло же ние (4). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.

39. Про чи тай те пред ло же ние (5). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более
15 сим во лов.

40. Про чи тай те пред ло же ние (6). За пол ни те каж дый из про пус ков толь ко
ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс лу. Слово долж но со дер жать не более 15
сим во лов.


